
 

 

 
ACTA DE L’AUDIÈNCIA PÚBLICA DEL DIMECRES 9 DE NOVEMBRE DE 2022  
  
ASSISTENTS: MÍRIAM MEDRAN LLONCH (TÈCNICA DE TRANSPARÈNCIA I 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA), ORIOL LOZANO ROCABRUNA (ALCALDE), EVA 
SOLER GUALLART (REGIDORA), IGNASI FARGAS ROCA (REGIDOR), PATRICIA 
FREIRE NÚÑEZ (REGIDORA), LAURA NAVARRO CEBALLOS (REGIDORA), JORDI 
PUJOL LOZANO (REGIDOR).  
  
LA TÈCNICA DE TRANSPERÈNCIA I PARTICIPACIÓ CIUTADANA, MÍRIAM 
MEDRAN fa una breu presentació de l’acte en la qual explica el desenvolupament de 
l’audiència: primer es produirà la intervenció de l’Alcalde, Oriol Lozano Rocabruna, 
amb el suport de l’equip de govern, després es recolliran les preguntes del públic 
present i les que es facin a través de facebook o youtube, per on s’està emetent 
l’audiència en directe, i finalment es procedirà a respondre les preguntes. Les 
preguntes que requereixin un complement d’informació i no es puguin respondre 
immediatament seran ateses al portal de participació de l’ajuntament 
(participa.palauplegamans.cat). Es clourà l’acte amb les conclusions.  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO saluda el públic assistent i recorda que és la tercera 
audiència pública que es produeix, després de la primera, a principi de mandat, per 
explicar el pla d’actuació de govern i la segona, a petició d’una entitat del poble, 
dedicada al polígon de Llevant i de Can Planes. Seguidament explica que l’audiència 
d’avui estarà dedicada als projectes actuals del govern i que es produirà una altra 
audiència al mes de febrer per repassar tota l’obra executada i en la qual intervindran 
la resta de l’equip de govern. Per començar, esmenta les dificultats que han comportat 
la pandèmia, amb un cessament de quatre mesos de tota activitat municipal, i, més 
recentment, la guerra a Ucraïna i les seves repercussions sobre els costos de l’energia 
i altres subministraments no només per l’ajuntament sinó també per a tota la 
ciutadania. Malgrat això, el govern ha intentat portar a terme els diferents projectes 
que contenia el PAM (Pla d’Actuació de Mandat). Considera que actualment s’han 
executat un 71% d’aquests projectes i preveu arribar a complir amb un 85% de les 
més de 250 propostes que conté el PAM.  
 
ESPORTS  
Pel que fa a la regidoria d’Esports que porta directament, avança els tres projectes 
més grans en fase de realització.  

1. Espai d’atletisme principalment però no exclusiva pensat per al Club 
Atlètic Palau i ubicat darrere el pavelló. L’espai en qüestió, en no ser 
propietat de l’ajuntament, i estar sotmès a un contracte de lloguer, no permet 
invertir-hi tot el que es voldria. El projecte consisteix en dues pistes de 200 
i 100 metres per un cost de 80.000 euros adequat a un contracte de sis anys 
de lloguer.  



 

 

2. A més, durant aquests mesos s’ha establert un circuit de “running” al 
parc de l’Hostal del Fum per un cost de 9.000 euros pensat tant per les 
empreses del polígon que en vulguin fer ús durant la pausa del migdia com 
per la ciutadania en el seu conjunt.  
3. El complex esportiu, fruit d’un concurs d’idees assessorat pels 
arquitectes municipals i del col·legi d’arquitectes que han seleccionat 5 
empreses que presentaran el seu projecte que, en cas de ser escollit 
portaran a terme.  

 
EDUCACIÓ I CULTURA  
 
Per acabar, aborda l’estat del projecte de la biblioteca que qualifica de “projecte de 
poble” per la significació que comporta. Esmenta el procés participatiu que ha conclòs 
amb el bateig de la biblioteca i explica que actualment s’està treballant en el seu futur 
mobiliari pel qual es disposa d’un pressupost de 300.000 euros.   
 
LA REGIDORA EVA SOLER explica que les obres de la biblioteca avancen a bon 
ritme malgrat un curt període de temps en el qual es van haver d’alentir per tal de 
negociar amb les empreses constructores l’augment de preus que pretenien, 
recolzades per un reial decret que les autoritzava a augmentar els preus fins a un 
20%. Considera que aproximadament entre febrer i març de l’any que ve, l’obra 
principal estarà acabada i només faltarà la màquina de clima que podrà ser instal·lada 
cap al mes de maig. En paral·lel, durant tots aquests mesos, s’ha estat treballant en 
el projecte del mobiliari conjuntament redactat amb la Diputació i que té en compte la 
temàtica de la biblioteca i tots els processos participatius que s’han estat fent des del 
2016 amb les àrees d’Infància i Joventut. En aquests moments s’està produint la 
licitació d’aquest projecte i s’espera que el mobiliari pugui ser instal·lat al mateix temps 
que la maquinària de clima, cap al mes de maig. Per altra banda, també sortiran aviat 
els plecs de la licitació per la gestió del bar de la biblioteca a la qual espera que s’animi 
a concórrer gent del municipi.  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO anuncia que s’està posant en funcionament un sistema 
d’abonament a la programació estable de teatre per tal d’oferir al públic més assidu 
unes millors condicions econòmiques. Aborda el tema de Patrimoni destacant la 
incorporació d’una tècnica de patrimoni, que, a més de descarregar de feina 
l’arquitecte municipal que assumia aquesta funció, ha permès concórrer a 
subvencions especifiques. Explica que s’està rehabilitant la Masia de Can Maiol 
gràcies a que s’ha recuperat l’ús d’una part de la masia per a l’ajuntament en acord 
amb la Fundació Clos amb qui s’ha renovat el conveni. El projecte, que ha rebut una 
subvenció de 200.000 euros, preveu l’aprofitament comunitari per a l’habitatge de 
joves. Pel que fa al museu parroquial, s’està treballant amb la tècnica de patrimoni per 
a fer exposicions temporals. En l’àmbit de la Memòria Històrica s’ha fet l’exposició “Les 
dones de la fàbrica” i es preveu una exposició permanent a la Plaça de Cal Estruch 
per donar valor a aquest episodi de la història del poble. També s’està tramitant una 



 

 

subvenció per a la senyalització patrimonial de les masies. I als Jardins de la Torre 
Folch s’està procedint a una rehabilitació amb un pressupost de 115.000 euros que 
compta amb un projecte i que podrà obtenir subvencions.  
 
LA REGIDORA EVA SOLER puntualitza que ja s’ha rebut una subvenció de 80.000 
euros per els Jardins de la Torre Folch i que, pel que fa a les obres de Can Maiol, 
s’acaba de rebre la subvenció de 200.000 euros de la Diputació a la que s’ha d’afegir 
la de 180.000 euros de la Generalitat. Ara, però, les obres es troben aturades perquè, 
a més del contratemps que va resultar de la descoberta d’unes restes arqueològiques 
i de l’augment de costos derivats de la guerra d’Ucraïna, l’empresa constructora va fer 
fallida i s’està tornant a iniciar el procés de licitació i demanant una altra subvenció per 
si la de la Generalitat caduca, cosa que encara s’està negociant i permetria cobrir més 
d’un 80% dels costos totals.  
 
EDUCACIÓ I JOVENTUT  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO aborda les actuacions de l’àrea d’Educació i Joventut 
amb la col·locació d’uns QRs als espais emblemàtics del nostre poble per tal de 
facilitar les visites escolars, la posta en marxa dels “Camins escolars”, un projecte 
treballat des de fa mesos amb Via Pública, Policia Local, AMPAs, Educació i Escoles 
que s’havia d’haver realitzat al setembre però per falta d’algunes firmes d’escoles es 
farà durant les vacances de Nadal per evitar les obres públiques. Aprofita per esmentar 
la pròxima ampliació de les voreres de Can Cladelles a petició de la pròpia escola i la 
seva AMPA. També menciona el projecte “Som amics, no rivals” que pretén incentivar 
les bones pràctiques esportives entre el jovent, encarregant als centres educatius 
l’elaboració entre els alumnes d’un decàleg que serà recollit, seleccionat i exposat als 
mateixos centres i instal·lacions esportives. També s’està treballant en projectes 
d’activitats educatives interescolars, com podrien ser tornejos esportius entre totes les 
escoles que, a banda d’un millor coneixement mutu, promourien els valors de 
l’esportivitat i la convivència.  
 
EL REGIDOR IGNASI FARGAS afegeix que és un projecte que es portava elaborant 
des d’abans de la pandèmia i que ha hagut d’esperar fins ara per dur-se a terme. 
També subratlla que es busca entre altre coses acabar amb una certa segregació 
existent entre centres tot promovent activitats conjuntes.  
GENT GRAN  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO passa a comentar les actuacions destinades a la gent 
gran recordant la “Setmana de la Gent Gran” que s’ha celebrat aquest any i avançant 
la voluntat d’una programació anual que comptarà amb un pressupost d’uns 30.000 
euros i que oferirà un ventall d’activitats de tota mena més enllà de les que actualment 
es realitzen al seu Esplai.  
 
 



 

 

HABITATGE  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO Esmenta les propostes d’actuació en l’àmbit de 
l’habitatge, ressaltant la pròxima obertura  de l’Oficina Municipal de l’Habitatge, que 
amb la incorporació d’una arquitecta nova, permetrà assessorar la ciutadania un parell 
de tardes per setmana sobre qualsevol necessitat o consulta referent a l’habitatge. 
També recorda que l’ajuntament no tenia cap tipus d’habitatge i que se n’ha adquirit 
un d’emergència i dos més de protecció oficial que molt aviat seran atribuïts en sorteig. 
A més, s’ha demanat ajudes als fons “Next Generation” de pisos sostenibles i eficients 
per a la construcció dels 52 pisos de Can Riera i dels 32 de La Pineda. Aquests últims 
estan aturats per raó de la remodelació de govern a la Generalitat.  
 
LA REGIDORA PATRICIA FREIRE puntualitza que no serà una Oficina d’Habitatge 
sinó un Punt d’Informació ja que el nombre d’habitants del municipi així ho permet i 
que es pretenia poder-lo obrir a mitjans d’any però que s’ha hagut d’esperar la 
incorporació de l’arquitecta que és la qui en formarà l’estructura. Afegeix que la 
promoció de pisos a Can Riera per la qual s’ha demanat la subvenció europea 
constarà de 52 pisos, 25% dels quals seran reservats per a joves de fins a 35 anys i 
25% per a lloguer social de persones vulnerables.  
EMPRESA I OCUPACIÓ  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO aborda les actuacions en l’àmbit de Promoció 
Econòmica esmentant els pròxims premis de l’emprenedoria (amb un pressupost de 
25.000 euros), que aniran destinats a totes les empreses creades durant la pandèmia 
(des del 2020), que presentin degudament la seva candidatura, amb un premi màxim 
de 1.000 euros. Mentrestant segueixen treballant des de Palau Avança amb l’AMERC, 
en un projecte de comunitat energètica local (CEL) liderat des de Caldes que 
consisteix en comercialitzar l’energia produïda per les plaques solars de l’Ajuntament 
als veïns més pròxims a preus més assequibles.  
 
LA REGIDORA LAURA NAVARRO confirma que els premis seran de màxim 1.000 
euros per totes les empreses creades durant la pandèmia que presentin el seu projecte 
i assisteixin a formacions i xerrades.  
FIRES I MERCATS  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO exposa que, pel que fa a Fires i Mercats, s’ampliarà el 
mercat setmanal posant a concurs públic diverses parades de mercat. El mercat 
setmanal havia anat perdent moltes parades durant la pandèmia però s’està treballant 
amb la Junta del Mercat per millorar-lo.  
 
SEGURETAT CIUTADANA  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO recorda que s’han convocat dues noves places de 
policia i que es prosseguirà així a l’ampliació del cos que passarà dels 19 integrants 



 

 

que hi havia al principi de mandat als 25 que hi ha actualment i als 27 que aconseguirà 
aquesta convocatòria. Més a prop doncs de la xifra de 31 membres de la policia que 
hauria de tenir la nostra població. Per una banda, es reduirà així el nombre d’hores 
extra que comporta la infradotació i per altra banda millorarà la seguretat de la 
ciutadania. També destaca la feminització del cos que ha passat de una a quatre 
dones policia i la creació d’una unitat de proximitat per aprofundir l’aspecte de 
proximitat policial que el govern sempre ha incentivat. Anuncia la creació d’un dipòsit 
municipal més ampli que l’espai fins ara utilitzat a darrera de la policia per acollir els 
vehicles abandonats que exigeixen uns tràmits molt lents per ser evacuats i es podran 
així retirar de la via pública mentre se segueix el procediment definitiu. Per altra banda, 
es posarà en funcionament aviat el perimetratge del centre vianant del poble amb la 
instal·lació d’unes càmeres i pilones que impediran la circulació rodada amb les 
degudes excepcions dels veïns amb garatge o els comerços per a càrrega i 
descàrrega. Aquest perimetratge permetrà també complir amb la normativa 
antiterrorista que exigeix la col·locació de barreres viàries en cas de concentracions 
ciutadanes i estalviar així actuacions i despeses municipals. També s’instal·laran 
càmeres de lectura de matricules a les entrades i sortides del poble per tal d’identificar 
possibles infraccions com poden ser robatoris de vehicles o de domicilis.  
 
LA REGIDORA EVA SOLER puntualitza que el dipòsit de darrera la comissaria 
continuarà funcionant com a dipòsit de vehicles “en calent”, que és quan se sap que 
el propietari no tardarà en venir-lo a recollir. El nou dipòsit situat a les afores del poble 
tindrà una capacitat d’acollida d’uns 25 vehicles “en fred” que requereixen unes 
resolucions judicials molt lentes i que fa que en alguns casos hi hagi vehicles que fa 8 
i 10 anys que estan a la via pública amb tots els perjudicis que això comporta. També 
anuncia que avui mateix s’han començat a instal·lar les càmeres lectores que no són 
d’ambient sinó que només s’activen amb les llistes negres de matrícules 
proporcionades pels Mossos d’Esquadra o la policia local.  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO precisa que el cost del dipòsit municipal és de 46.000 
euros, el del perimetratge del centre és de 87.800 euros i comptarà amb una subvenció 
de 50.000 euros i el de la col·locació de càmeres a les entrades i sortides del poble és 
de 75.000 euros aproximadament.  
 
GOVERN OBERT I PARTICIPACIÓ  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO abordant l’àrea de Participació i Transparència, 
recorda que s’han fet diversos processos participatius, que ara s’està portant a terme 
el de pressupostos i que seguiran treballant en aquest aspecte de màxima participació 
possible amb la instal·lació de parades als llocs més concorreguts o a través dels 
consell d’urbanisme i de cultura per crear espais de debat i de consulta a la ciutadania. 
Destaca la importància d’aquests dos consells com a elements de comunicació amb 
les entitats culturals, per una banda, que son qui porta el gruix de l’activitat cultural del 
poble i, per l’altra, el consell d’urbanisme a través del qual es pot extreure una visió 



 

 

actualitzada del poble i les seves infraestructures. Esmenta la Taula per la 
Convivència i l’Ordenança de Civisme que encara no s’ha reunit perquè és un procés 
molt llarg que es treballa des de diferents àmbits com la policia local, els serveis 
socials, l’àrea de Joventut, etc. I que encara tot just s’està iniciant però que esperen 
que es pugui portar a terme el més aviat possible.  
 
EL REGIDOR IGNASI FARGAS afegeix que s’han fet molts processos participatius i 
anima a votar en el de pressupostos que s’està duent a terme actualment.  
COMUNICACIÓ I NOVES TECNOLOGIES  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO anuncia que s’està treballant en la instal·lació de 
tòtems i pantalles informatives dins del projecte de digitalització destinat a l’estalvi del 
consum de paper que és molt important. Aquests tòtems serien interactius i es 
posarien al pavelló i a Can Cortès per donar a conèixer les activitats de les entitats, 
els calendaris esportius, etc. També s’està treballant en un “Welcome Pack” per a tots 
els nouvinguts amb informació sobre el poble per facilitar la seva integració.  
 
LA REGIDORA EVA SOLER afegeix que aquest “Welcome Pack” contindrà una guia 
de serveis a més d’elements d’informació patrimonial i diverses publicacions locals.  
 
ECONOMIA  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO fa un petit incís en les ordenances i els pressupostos. 
En el passat ple es van congelar les taxes i els tributs de manera a ajudar les famílies 
en un context de pujades de preus generalitzades. El pròxim primer de desembre es 
debatran els pressupostos en un ple extraordinari per tal de deixar temps als grups 
municipals d’estudiar-los. S’han produït moltes dificultats a l’hora d’elaborar aquests 
pressupostos per l’increment, per exemple, de la partida dels sous dels treballadors 
que arriba a 600.000 euros, un 1,5% que ja estava previst i que ha d’arribar al 3,5% 
l’any que ve, a més de l’increment de les despeses d’energia i la baixada de les 
plusvàlues. Gràcies, però, a l’anul·lació de la llei de la despesa arran de la pandèmia, 
es pot afegir romanent de l’any anterior a més dels ingressos previstos.   
 
MEDI NATURAL, GESTIÓ AMBIENTAL I PAGESIA  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO esmenta les diverses actuacions que es fan anualment 
en el manteniment de camins rurals de la Serra Barona, de Can Riera, etc. I les 
mesures de protecció contra incendis forestals amb la tala d’arbres per facilitar l’accés 
als bombers com ara als pins de Can Riera o al bosc de Can Padró. Anuncia que 
s’està treballant en els estudis de municipalització. Ja es té el de neteja viària, 
deixalleria i recollida. Recorda que s’està treballant en el tema de la municipalització 
de l’aigua arran de la resposta positiva a la consulta que es va fer a la ciutadania. 
També anuncia que s’està treballant en la recuperació dels entorns de les rieres i els 
torrents, traient la canya americana i replantant la vegetació autòctona de manera a 



 

 

evitar embussaments en cas d’aiguats. Menciona el seguiment de la qualitat de l’aire 
que s’està duent a terme amb una furgoneta, concretament a prop del Centre Cívic i 
a Can Maiol, on s’han rebut queixes de veïns, a més de la compra de diverses 
màquines per procedir a mesures a diferents llocs del poble.  
VIA PÚBLICA, ESPAIS I JARDINS  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO apunta la dificultat del seu manteniment per la gran 
quantitat d’espais que hi ha en el municipi i l’estat de degradació en què alguns es 
trobaven. No es pot arribar a tot arreu però s’ha mantingut un esforç per arreglar tots 
els desperfectes en les voreres. Esmenta l’arranjament i l’asfalt de la Creu de Baduell, 
a Can Falguera, en coordinació amb l’Ajuntament de Lliçà d’Amunt, amb qui es 
comparteix la titularitat de la via. Pel que fa a parcs infantils, recorda que la normativa 
va canviant i que això obliga a arranjaments per exemple en els casos de la Pedra 
Llarga o als voltants de Can Cortès.  
 
LA REGIDORA LAURA NAVARRO assenyala que s’han fet molts arranjaments de 
voreres però que malauradament queda molta feina per fer degut a l’estat lamentable 
en què es trobaven anteriorment. S’ha realitzat un esforç especial a la urbanització de 
Can Maiol pel grau de deixadesa en què es trobava però, insisteix, l’estat general de 
les voreres a totes les urbanitzacions necessita encara molt esforç. Pel que fa a 
l’asfaltat de la Creu de Baduell, felicita la feina de coordinació dels tècnics dels dos 
ajuntaments que ha permès endegar les obres amb la màxima celeritat possible. I en 
quan als parcs, anuncia que ja se n’han adequat alguns a la normativa i que d’aquí a 
final d’any n’adequaran tres en dues fases; primer els terres i les sorreres i després 
els estris.  
 
INOVACIÓ I EFICIÈNCIA ENERGÈTICA  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO anuncia s’està ja en les proves de la caldera de 
biomassa que donarà servei al pavelló, a la policia local, a l’escola bressol Patufet, a 
l’escola Folch i Torres i també a l’escola La Marinada amb la qual s’ha arribat a un 
acord per vendre-li energia. Té un cost de 490.000 euros i ha estat subvencionada 
amb 444.000 euros. Per altra banda, també s’instal·laran plaques solars al pavelló 
amb un cost de 140.000 euros subvencionat amb 126.000 euros. Tot això formarà els 
fonaments de la futura CEL (Comunitat Energètica Local) que es podrà començar a 
posar a prova. Afegeix que des de l’inici de mandat s’han invertit 600.000 euros en 
canviar l’enllumenat a LED i ara se n’invertiran 200.000 més per canviar els llums de 
Can Riera, demanant les diverses subvencions que es puguin obtenir. Aclareix que el 
canvi a l’enllumenat LED és molt beneficiós pel que fa al cost energètic sobretot ara 
amb la pujada de preus. Admet que són unes inversions molt importants però que 
permeten estalvis que a través de la CEL podran ajudar a les famílies més properes.  
 
 
 



 

 

URBANISME  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO recorda que es va aprovar el PUM el 2015 i que moltes 
zones de la població estan encara sense urbanitzar, amb l’agreujant que molts veïns 
d’aquestes zones no ho saben i no entenen que per llei estan obligats a fer-se’n càrrec. 
S’ha estat treballant amb les urbanitzacions dels Pins, la Tenda Nova i Can Clapés; i 
ara es comença a treballar amb Montjuïc i El Castell. Destaca que des del 2015, 
l’ajuntament ha invertit en els projectes d’urbanització que encara no s’han pogut dur 
a terme. Esmenta el projecte de la passera de Can Parera que resulta de l’intercanvi 
de titularitat de l’Avinguda Catalunya i que acostarà el veïns al nucli del poble. També 
anuncia que s’ha pres contacte amb els nous responsables de la Generalitat pel que 
fa al polígon de Llevant i de Can Planes i que s’ha rebut l’assegurança de que no tenen 
cap intenció de portar el projecte a terme. Falta a més parlar amb la nova direcció de 
l’INCASOL tant per negociar el projecte dels pisos de protecció oficial de La Pineda 
com també per revertir definitivament el projecte del polígon de Llevant i de Can 
Planes per poder-ne fer un espai d’interès natural.  
Per acabar, esmenta la recent polèmica amb certa demagògia a l’entorn de la falta de 
pediatre al CAP, recordant que tot i que l’ajuntament no en té la competència, no es 
tracta en cap cas d’una retallada de personal sinó només de la dificultat a trobar un 
substitut.  
  
TORN DE PREGUNTES:  

1. Es farà un procés participatiu similar al de l’aigua per a altres serveis que 
es vulguin municipalitzar?  
2. Quines activitats concretes es preveuen pel que fa al Museu Parroquial?  
3. Es compta amb la participació de l’associació “Amics del Museu 
Parroquial”?  
4. S’ha pogut recuperar tot el material que va treballar aquesta associació?  
5. Fins a quin punt l’ajuntament pot forçar els veïns de les zones 
urbanitzables a abordar aquesta situació?  
6. Quines serien les prioritats en aquests barris?  
7. A quina promoció estan destinats els fons “Next Generation”, a Can Riera 
o a la Pineda?  
8. On anirà ubicat el nou dipòsit de vehicles?  
9. El polígon de Llevant i la promoció de la Pineda, són excloents l’un de 
l’altra?  
10. Com serà l’adjudicació dels dos habitatges adquirits?  
11. Es vendran els terrenys amb els edificis d’aquests habitatges?  
12. A través de quin procediment es portarà a terme la municipalització de 
l’aigua?  
13. S’ha considerat la possibilitat d’incloure en el “welcome pack” una llista 
de les entitats del poble?  
14. Un avís: els accessos al habitatges del carrer Plegamans estan 
obstaculitzats per les obres.  



 

 

15. Com queda el projecte d’obra a la via pública de la Rambla Caganell a 
Can Falguera?  
16. Es preveu replantejar el pla de mobilitat de Can Falguera per solucionar 
les dificultats de circulació existents?  
17. Es preveu alguna actuació en l’àmbit de “Camins Escolars” pel que fa als 
estudiants de l’institut que han de creuar l’avinguda Catalunya?  

  
TORN DE RESPOSTES:  
 
EL REGIDOR IGNASI FARGAS contesta la pregunta nº1 recordant que, pel que fa a 
municipalitzar qualsevol servei, el reglament de participació ciutadana obliga a passar 
per un procés participatiu com s’ha fet amb el de l’aigua.  
 
LA REGIDORA EVA SOLER contesta les preguntes nº2, 3 i 4 anunciant que el conjunt 
de peces del museu hi són i que només falta un llistat descriptiu del seu estat. Hi ha 
algunes fitxes però no hi són totes. Falta poder accedir a un armari que no és propietat 
de l’ajuntament sinó de l’entitat amb la qual no s’aconsegueix contactar com a entitat 
ni tan sols amb els antics responsables de l’entitat que es considera dissolta. S’espera 
poder aconseguir els poders necessaris per obrir aquest armari i verificar si conté la 
resta de fitxes que tots els informes asseguren que existeixen. Mentrestant es manté 
un conveni amb la UAB per executar diversos estudis sobre aquesta col·lecció del 
Museu Parroquial que, segons diuen, té un valor molt més important del que ens 
podem imaginar. A partir d’ara, amb l’ajut de la tècnica de patrimoni i els informes de 
la UAB, es negociarà amb el bisbat de Terrassa que aquesta col·lecció passi a mans 
municipals. El primer projecte en el que s’està treballant és una exposició temporal en 
homenatge a les persones que van fer aquelles troballes i les van cedir al Museu 
Parroquial amb l’objectiu de participar en el procés de memòria històrica del poble i el 
d’animar tota aquella gent que té peces arqueològiques a casa seva a cedir-les al 
museu. Es treballarà amb l’institut per incentivar treballs de recerca. Hi ha una 
col·lecció impressionant de monedes que donen l’oportunitat de més projectes.  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO respon la pregunta nº5 i 6 descartant forçar de cap 
manera els veïns i apostant per seguir negociant per arribar a consensos.  
 
LA REGIDORA PATRICIA FREIRE contesta les preguntes nº7,10 i 11 anunciant que 
els fons “Next Generation” estan destinats a la promoció de Can Riera en règim de 
lloguer i conservant la titularitat del sòl. Per que fa als dos pisos protegits, el procés 
està en fase d’al·legacions però ja s’han seleccionat els candidats que s’ajusten a les 
bases i ara es procedirà al sorteig.   
 
LA REGIDORA EVA SOLER respon la pregunta nº8 anunciant que el dipòsit 
municipal estarà ubicat al polígon de Can Burguès i que tindrà una capacitat d’uns 25 
vehicles.  
 



 

 

L’ALCALDE ORIOL LOZANO contesta la pregunta nº9 responent que en el seu 
moment l’INCASOL va considerar que tots dos projectes anaven lligats i que per això 
van haver de signar dos convenis però que quan va ser el moment de demanar els 
fons “Nex Generation” els van deixar de banda i en vista de la posició de l’ajuntament 
sobre el polígon de Llevant, els han relegat en l’ordre de prioritats. Ara però, els 
responsables han canviat i a través d’alguna conversa informal amb el nou equip, 
sembla que les coses puguin negociar-se millor.  
 
EL REGIDOR IGNASI FARGAS contesta la pregunta nº12 anunciant que s’està 
parlant amb l’ajuntament de Caldes per mancomunar el servei de l’aigua i la idea és 
tenir-ho acabat abans que s’acabi la concessió.  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO afegeix que no s’han pogut adherir a l’empresa de la 
que s’havia parlat en el seu moment perquè no accepten més municipis i per això 
s’està valorant la possibilitat de mancomunar amb Caldes o crear una empresa pròpia, 
cosa que facilitaria el procés d’internalització d’altres serveis però encara no hi ha res 
decidit.  
 
JORDI MÉNDEZ pregunta si en aquesta elecció de format també es farà amb una 
consulta ciutadana, com s’havia dit en el seu moment, o si prendrà la decisió el mateix 
equip de govern.  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO contesta que no recorda que es parlés d’una segona 
fase de consulta però que en tot cas ho descarta per l’allargament del procés que 
comportaria i faria impossible trobar una solució abans del final de la concessió.  
 
LA REGIDORA EVA SOLER contesta la pregunta nº13 agraint la proposta de Jordi 
Méndez. Tot i que no sap si la llista d’entitats està ja incorporada a la guia de serveis 
del municipi, assegura que hi ha l’enllaç a la pàgina web de l’ajuntament on consten 
totes les entitats del poble i ho aprofita per recomanar que la consultin regularment 
per comprovar que les seves dades estant al dia.  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO contesta la pregunta nº14 lamentant que les obres del 
carrer Plegamans impedeixin l’accés normal dels residents i agraeix la notificació 
assegurant que es posaran amb contacte amb els tècnics per solucionar la situació.  
També contesta les preguntes nº15, 16 i 17 de l’associació de veïns de Can Falguera 
explicant que la rambla Caganell havia d’haver estat asfaltada en el moment de la 
construcció dels habitatges que s’hi van fer però que l’empresa constructora no ho va 
fer i quan se li va reclamar ja havia passat el període de reclamació d’aproximadament 
deu anys, afegeix que s’ha buscat una solució amb l’empresa encarregada del 
clavegueram amb un pressupost inicial de 350.000 euros però que l’empresa ha fet 
saber que el projecte obligarà a soterrar molt el clavegueram i que això augmentarà 
el cost fins a 750.000 euros i que ell creu que arribarà al milió. Se segueix buscant una 
solució però lamenta que encara no s’hagi trobat. Pel que fa a la mobilitat en el conjunt 



 

 

de la urbanització, anuncia que es portaran a terme dues actuacions a les places de 
la Creu de Baduell i de la Rata Pinyada de senyalització de calçada i que s’està 
treballant en un nou pla de circulació ja que el primer va topar amb la resistència 
d’alguns veïns que van arribar a arrencar senyals de trànsit. Avança també que es 
procedirà a una actuació en tota l’Avinguda Catalunya que contemplarà la seguretat 
dels vianants especialment a les parts més allunyades del nucli urbà amb la 
senyalització de passos a nivell en els llocs més perillosos en un projecte general de 
pacificació de la via que ha passat de ser una carretera a una via urbana.  
Contesta una pregunta del públic sobre la impossibilitat d’adhesió al projecte de 
l’empresa Congiac assenyalant que l’empresa ha estat denunciada per AGBAR i que 
mentre està en el procés de canvi d’estatuts no pot acceptar cap més adhesió.  
Contesta també una altra pregunta sobre la CEL i la seva implementació al municipi 
apuntant que s’està treballant en contacte amb Caldes de Montbui on funciona des de 
fa temps amb l’objectiu d’aprofitar l’actuació al pavelló esportiu perquè sigui l’embrió 
d’una CEL que beneficiï principalment les famílies.  
 
EL REGIDOR IGNASI FARGAS respon una pregunta del públic sobre la valoració 
que fa l’Ajuntament del grau de participació als processos de participació ciutadana, 
assenyalant que l’últim procés participatiu és el que ha tingut més èxit amb 401 vots 
per decidir el nom de la biblioteca i que s’està a l’espera de veure el resultat del dels 
pressupostos que potser tindrà menys participació. Insisteix que, tot i que pot produir 
cansament en alguns casos, és voluntat del govern municipal seguir posant a 
disposició de la gent aquest instrument de participació, aprenent de l’experiència i 
millorant.  
 
L’ALCALDE ORIOL LOZANO agraeix l’assistència del públic i recorda que es farà 
una altra audiència pública al mes de febrer.  
 


